

ACTA del consell de barri de LA FLORESTA

Dia: Dijous, 21 de març de 2024

Hora: de 18.45h a les 21.15h

Lloc: El Casino de la Floresta

Sessió: 2a sessió del mandat

Hi assisteixen:

Presidència:

Sr. Francesc Duch Altet, president del consell de barri

Sra. Teresa Bages Zapater, sots presidenta

Sr. Òscar Jané Espelt, secretari

Per part de l'Ajuntament

Sr. Oriol Arechavala Roé, tècnic de Participació Ciutadana

Sra. Ester Castanyer Corominas, tècnica de Participació Ciutadana

Sra. Olga Sentís Barja, Participació ciutadana

Sra. Carlota Par Puig, Servei d'Acció comunitària

Sra. Ariadna Martínez Domènech, Servei d'Acció comunitària

Per part dels grups polítics municipals

Sra. Maria José Mata, grup polític de JuntsxSantCugat

Sr. Òscar Martí, grup polític CUP

Sr. Joan Rosés Bassas, grup polític CUP

Sr. Alfredo Bergua, grup polític PP

Per part de les entitats

Sr. Xavier Sans Cordoní, Club excursionista independent de Catalunya

Sr. Guillermo Gallego Moras, APVF

Sra. Maria León, APVF

Sra. Blanca Font Blanch, APVF

Sr. Adrià Ruiz, El Cau

Sr. Adrià Pérez, El Cau

Sr. Roger Pérez, El Cau

Sr. Enric Nosas, El Cau

Sr. Teo, El Cau

Sra. Carme Farré, El Mussol

Sra. Lorena Escartin, El Senglar

Sra. Anna Fernández, El Rober

Sra. Gimena González Busch, El Rober

Sr. Àngel Ruiz Dinarés, Olímpyc Floresta, F.S.
Sra. Elisenda Tortajada, AV La Serreta
Sr. Juan Antonio Merino Muñoz, Associació Altaveu Floresta, Ràdio Floresta
Sra. Carola Alegre Aubets, Comissió de Cultura i Senglar Cultural
Sr. Encarnación García Mestre, Nani, Col·lectiu per la defensa dels Drets Socials
Sr. Òscar Costa Ruibal, Comissió d'Història

Ciutadania

Sr. Bienvenido Mateos, Sr. Josep Angel Noguera, Sr. Esteve Urpina, Sr. Marco Lixi, Sra. Xènia Amorós, Sra. Montserrat Sastre

Prensa

Sr. Pau Vázquez, TOT Sant Cugat, Sra. Sílvia González, Cugat. cat

Ordre del dia:

1. Aprovació acta anterior
2. Informe de presidència
3. Torn obert
4. Pacte per la convivència
5. Grup de Treball d'espais i equipaments
6. Grup de Treball de Medi Ambient
7. El Rober
8. Informacions de les comissions

Desenvolupament de la sessió:

El Sr. Jané obre la sessió del consell de barri.

1. Aprovació acta anterior

S'aprova l'acta anterior per assentiment.

2. Informe de presidència:

El Sr. Duch comparteix la feina feta des de l'últim consell:

- 2.1 Camí de vianants i bicicleta entre la Floresta i Valldoreix. S'està acabant. Potser es munta una visita
- 2.2 El Rober s'explicarà després. S'ha fet la inauguració i la cessió de l'espai
- 2.3 Passatge Freixas, espai per a infants. Està acabat i s'inaugura el 13 d'abril
- 2.4 Espai a tocar de la plaça del Centre. El projecte està fet i el 2024 tindrà pressupost
- 2.5 Pla estratègic de Can Llobet. S'ha rebut un escrit del grup de treball amb observacions que es comentarà després per incorporar-lo

2.6 Plànol de barris, és un mapa de barris d'ús intern per aprovar-lo conjuntament amb el Reglament de barris

2.7 Reunions fetes: el Pacte de convivència, la Comissió d'espais centrat en el Sociosanitari, la Comissió de Medi ambient amb la possibilitat de crear una comunitat energètica, problemàtica del fibrociment i la reunió amb la policia pel tema de seguretat. Dilluns a la tarda ell està al Sociosanitari per fer atenció.

2.8 Franges de protecció. Està adjudicat, es farà cada any, serà del 15 d'abril al 15 de juny

2.9 Prohibició de fer foc a tota la Floresta des del 15 de març fins al 15 d'octubre

2.10 Jornada d'autoprotecció a les Planes el dia 13 d'abril

El Sr. Merino opina que el PAU ja hauria d'estar formalitzat per part de l'Ajuntament i que no s'hauria d'anar fent cursets. Ha d'haver un pla d'autoprotecció perquè els veïns han de saber què han de fer si hi ha un incendi.

La Sra. Par informa que són coses independents. Hi ha un document únic de protecció civil.

El Sr. Jané diu que sembla que no hi ha res però es mirarà.

La Sra. Bages informa que el que hi ha d'haver és un pla de protecció civil que és el Duprocim, que inclou la informació a la ciutadania cada any abans de l'estiu, és obligat tenir-lo però no a executar-lo. Es compromet a mirar-ho a Sant Cugat.

El Sr. Jané es compromet a recollir aquesta aportació i a mirar què passa.

El Sr. Duch explica sobre els Serveis socials que es cobreix amb una tècnica d'un altre lloc i s'està en una certa normalitat. Recorda les vies de comunicació grup laforesta@santcugat.cat, francescduch@santcugat.cat, carlotapar.ic@santcugat.cat, butlletí digital, Telegram LaFloresta i les vies específiques de la Floresta, i per penjar un vídeo cal enviar-lo a la Carlota. S'està mirant un canal de youtube per fer la retransmissió en directe del consell. Ara hi ha també un grup de WhatsApp.

La Sra. Bages aclareix que hi ha pocs plans d'autoprotecció a Catalunya perquè es substitueix pel DUPROCIM i potser la jornada forma part del DUPROCIM

3. Torn obert

La Sra. Tortajada informa que el DUPROCIM està aprovat des de fa un any però que està aturat.

La Sra. León demana que quan hi hagi una actuació important de bombers es comuniqui, pregunta què va passar amb la furgoneta que es va cremar ja que és inquietant, planteja que de l'última pluja es va inundar el pavelló i hi havia trencat un vidre des de feia un any i demana que es treguin els marcs penjats als fanals d'informació electoral de les últimes eleccions.

El Sr. Noguera comenta diversos punts: 1.no s'està fent reducció de les copes de l'arbrat, els treballs de les franges no s'ajusta a la normativa, l'argument és la nidificació; 2.a l'espai de Can Llobet hi ha la presència d'una línia d'alta tensió i no es dona solució a això, caldria treure-la; 3.hauria d'haver un control sobres les companyies que fan escomeses al cap d'un temps.

El Sr. Jané demana que els temes de Can Llobet i equipaments es deixin per al final.

El Sr. Ruíz informa del manteniment del pavelló que es van haver de suspendre cinc partits per inundació per una placa no reparada, i hi ha deixadesa en el manteniment com: un focus, un

pany trencat d'un vestidor, lavabos fora de servei. Pregunta qui és el responsable que les coses no s'arreglin.

Respostes des de la presidència:

El Sr. Duch informa que les incidències del barri es poden vehicular pels canals. Quant a la furgoneta cremada, ja està contractada la reparació del paviment, va ser per cremar el contenidor. Quant al pavelló hi ha un problema a l'Ajuntament de manteniment d'edificis municipals i gerència ho està entomant. El director de l'àmbit és Josep Solà. Quant a les franges s'ha fet neteja d'arbres a 6 metres, ara es farà de la vegetació baixa.

La Sra. Bages reafirma que el decret diu 6 metres. Informa que a finals d'abril i principis de maig es pot fer neteja per no afectar la nidificació.

El Sr. Rosés comenta diversos temes: 1. per a la preinscripció a l'escola de la Floresta es va aconseguir la 2a línia, i aquest any s'ha decidit que serà una línia i pregunta per què es despotencia la Floresta envers Valldoreix, amb això es potencia el Ferran i Clua i el Pinar que és una concertada religiosa de dues línies, 2. quant a la piscina municipal, demana que es depuri l'aigua perquè no es podreixi i que s'obri del 23 de juny al 15 de setembre i pregunta l'horari, 3. quant a Serveis socials cal agilitzar el tràmit de la substitució.

El Sr. Jané comparteix que s'han reclamat els dos metges.

La Sra. Amorós explica que les escoles concertades tenen contracte amb el departament d'Educació i poden tornar a sortir amb totes les línies i no es permet tancar-les encara que no hi hagi necessitats i l'Ajuntament hi té poca incidència. Opina que no s'ha de tancar cap línia pública.

La Sra. Alegre opina que l'obertura de la piscina hauria de poder cobrir els casalets i cal revisar el contracte amb Team Partners.

El Sr. Jané afegeix que també per ser un refugi climàtic i cal revisar el conveni.

La Sra. Farré exposa sobre les franges que es tallen massa arbres i s'hauria d'explicar a tothom què consisteix el contracte de les franges.

Respostes des de la presidència:

El Sr. Duch explica que el Sociosanitari es va aprovar per Ple que sigui un refugi climàtic i es va proposar que la piscina també ho sigui i es pugui omplir però la normativa diu que no es pot.

El Sr. Rosés aclareix que ara està plena.

El Sr. Duch amplia que quan les piscines siguin un refugi climàtic es podran omplir i es referà la llista per posar la de la Floresta. Ja es mirarà com es comunicarà. Quant a l'obertura, es preguntarà. Em mirarà de comunicar el tema de les franges.

El Sr. Jané proposa que pot ser una jornada o a través de canals.

4. Pacte per la convivència

El Sr. Duch explica sobre el Pacte per la convivència que es va fer una reunió i va sortir com a tema gruitut la plaça de l'estació, la idea és que quan algú necessiti convocar el pacte es vagi fent i anar-se trobant. La segona reunió es va fer amb la policia perquè estigui present per la

conflictivitat de les places de l'estació, es farà una anàlisi i d'aquí a un parell de mesos es farà una reunió, però hi ha altres línies d'actuació, com netejar la vegetació, treure bancs.

El Sr. Noguera afegeix que cal reposar sauló també per un tema de *fangeix*.

La Sra. Amorós opina que les places han de ser per trobar-se la gent i no comparteix que es treguin bancs. Opina que tothom ha de fer ús de la plaça.

El Sr. Duch expressa que es pot parlar. També cal reforçar la il·luminació i fer neteja dels arbres que tapen els llums.

El Sr. Merino pregunta per quan es posarà més llum que va sortir d'un pressupost participatiu.

Pregunta per què no s'ha reposat la placa del parc de les dones i si es posaran més papereres.

El Sr. Duch afirma que es reposarà i del tema de les papereres no se sap però ho apunta.

El Sr. Merino informa que està trencada la taula de ping-pong, primer va ser un camió i després els vàndals. Demana que es torni a posar.

El Sr. Urpina manifesta que el manteniment és zero. A Verge de Montserrat hi ha pals trencats, al carrer Can Llobet també, hi ha passatges on no es posa llum, carrer Ginjoler no es posa llum. Abans del pla de Can Llobet cal arreglar altres coses de manteniment.

La Sra. Font denuncia que al centre els dimarts no tenen camió de deixalles des de fa 6-7 mesos i pregunta què passa. És perquè no pot aparcar. La solució seria posar un cartell que els dimarts de 6 a 7 no s'aparqui ja que és un servei molt utilitzat. Aclareix que és el punt verd.

El Sr. Duch informa que mirarà una solució. El tema del manteniment és a perseguir. El pla estratègic té la idea general d'endreça i no es contradiu, va per capítols i no renuncia a l'altre.

5.El Rober

La Sra. Fernández comparteix que el Rober es va inaugurar el 18 de febrer i està ubicat a la planta baixa del Socio. Està obert els divendres de cinc a set.

La Sra. González explica que és reduir l'impacte mediambiental. La idea és fer mercats i tallers.

La Sra. Fernández demana poder agafar més espai. Es faran tallers de reparació i costura.

6.Grup de treball de Medi ambient

El Sr. Jané parla en nom del grup de treball de Medi ambient: es vol tenir sobirania energètica mitjançant les comunitats energètiques i demanar subvenció per als residus d'amiant. Convida a qui vulgui participar que ho digui.

El Sr. Gallego afegeix que les entitats del voltant de Collserola fan una xerrada de prevenció de risc d'incendi el 20 d'abril al Casino, sobre informació general del parc i propostes de futur.

La Sra. Farré informa que el dia 14 d'abril es fa la 19a fira d'intercanvi de plantes, tallers d'estalvi d'aigua, jardins sostenibles i taller d'escombra, a la plaça de l'estació.

El Sr. Merino demana que les taules de la fira no les deixin al quiosc sinó a la plaça.

7.Grup de treball pels espais d'equipaments.

La Sra. Baiges exposa que el grup de treball proposa optimitzar els espais. S'ha fet una primera reunió sobre el Socio sanitari, la segona reunió serà sobre el Casino i el pati, i després sobre Can

Llobet. El que va sortir de la reunió és: 1.les necessitats com el menjador, 2.cal millorar la comunicació del que es fa, 3.millorar l'equipament i 4.volen la cogestió de la sala, les claus, flexibilitat horària. Es va evidenciar que ja es fa la cogestió amb l'Espai + 60 però no tenen claus. No hi ha cap regidoria que es faci càrrec del Centre sociosanitari i és logística. Es deneguen les iniciatives del veïnat per temes tècniques. Es necessita un posicionament polític d'aquest espai. Cal estirar d'algunes de les idees que van sorgir.

El Sr. Jané aclareix que la gestió dels espais és comunitària i no de l'Ajuntament. No es pot pactar amb una entitat, sinó que cal una visió comunitària.

8. Informacions de les comissions

Comissió educativa

El Sr. Jané exposa diversos temes: 1.la 2a línia de l'escola ara hi ha només una línia, l'escola està *tensionada*, i es necessita una 2a línia, 2.a l'escola bressol les famílies de la Floresta s'estan quedant fora, 3.es treballa amb la xarxa i es farà a final de juny una festa amb totes les entitats relacionades amb educació, 4.demana per les obres de l'escola, si surt la licitació.

El Sr. Adrià Pérez comparteix que es sumen al discurs dels espais degradats, que el seu local, el Cau, no es reparen els baixos de l'antic centre cívic sota de la Mimosa, se'ls va proposar moure's als baixos del Sociosanitari però s'entra en conflicte amb altres iniciatives com el Rober. S'està deixant tancats els baixos de la Mimosa. Cal una previsió al centre de Can Llobet.

El Sr. Jané afirma que ho va dir la Sra. Núria Escamilla que a la Floresta no està previst.

La Sra. Amorós comparteix que el procés dels baixos del Sociosanitari era per un futur casal de joves i va haver la negativa de l'Ajuntament i ara sí es veu que es deixa al Cau, no hi ha cogestió, es decideix unilateralment i no és la filosofia. Pregunta per què no es pot decidir entre els veïns a què destinar l'espai dels baixos.

El Sr. Duch aclareix que l'Ajuntament no és un bloc unànim, dins hi ha polítics i tècnics que han de trobar acords, ell com a polític està al costat del Cau, els tècnics van visitar el Cau i van veure que no podia haver-hi menors i que arreglar-ho val molts diners. Llavors es va convocar l'entitat i com el Socio està arreglat es va proposar. S'avança a una proposta que sigui conjunta entre l'Ajuntament, la ciutadania i l'entitat.

La Sra. Escartin vol un compromís per al Cau, que no es quedi sense espai ni decidir unilateralment que sigui els baixos del Socio.

La Sra. Bages afirma que l'Ajuntament se sent seu aquest espai. Percep que l'Ajuntament pren les decisions i es vol decidir conjuntament.

El Sr. Duch afirma que l'espai és de l'Ajuntament.

El Sr. Nosas comparteix que fa 10 anys es va fer de la mà de l'Ajuntament i es van manifestar les mancances. S'han quedat astorats que l'única alternativa sigui marxar.

El Sr. Duch afirma que els polítics estan al costat del Cau per buscar la millor decisió possible acordada i s'està acompanyant aquest procés. Allà hi ha deficiències i aquí hi ha un espai buit.

La Sra. Garcia expressa que ara toca les comissions.

El Sr. Teo afirma que no hi ha cap contracte signat que responsabilitzi l'Ajuntament amb el Cau.

El Sr. Duch aclareix que hi ha un conveni vigent que cal revisar. Els tècnics afirmen que allà no s'hi pot estar. S'haurà d'arribar a una solució. Cal avançar i decidir entre tots.

Comissió de Drets Socials

La Sra. Garcia informa que van tenir una entrevista amb l'alcalde, li van entregar un escrit i va dir que contestaria: 1.destinar un espai del Sociosanitari a crear un menjador, 2.centre de prestació de servei per a la gent gran al Socio, 3.millorar la mobilitat a la Floresta i per això cal optimitzar la xarxa de busos, bus 3, bus 4, bus a demanda, taxis adaptats, millorar les voreres i l'ascensor de l'estació. Planteja el dubte de per què l'ascensor de la banda de Terrassa no s'espallia i el de banda de Barcelona, sí.

La Sra. Bages comparteix que s'ha demanat l'ús d'aquests espais.

El Sr. Duch aporta que l'alcalde hauria d'haver vingut i no ha pogut. I s'està mirant el tema del menjador.

La Sra. Font informa que el menjador ocuparia unes hores.

La Sra. Sastre afirma que la piscina la van pagar els veïns i demana que l'Ajuntament faci una platja i el Casino funcionava quan ho van fer els veïns. Quan venen polítics, no es fa res.

El Sr. Duch es compromet a què passin coses i serà la millor resposta possible.

Comissió de Cultura

La Sra. Alegre informa que l'any passat es va fer la inauguració del Casino però no poden fer-lo servir. Tornaran a fer una festa d'entitats el dia 11 de maig. Del Senglar pregunten quan es tindrà pressupost per a la guingueta, falta un rentagots.

El Sr. Arechavala informa que ara no.

El Sr. Jané opina que els pressupostos antics no haurien d'estar lligats al pressupost actual.

La Sra. Alegre vol saber si es podrà fer el 2024 la festa de l'11è del Senglar Cultural, si tindran diners per a la tardor.

El Sr. Duch pregunta si hi ha proposta.

La Sra. Alegre diu que la regidora va dir que sí tindrien pressupost, però no tenen notícia, pregunta pel limitador de so, el posava l'Ajuntament, i ara ja no, El Senglar no ho pot assumir, no es podran fer festes més enllà de les onze i pregunta què passarà per Sant Joan. Demana quan es farà la cobertura del pati del Casino.

El Sr. Gallego pregunta quan El Senglar ha tornat a liderar la Comissió de cultura. Demana rebre informació ja que ell en forma part.

La Sra. Alegre informa que la Comissió de cultura es va revifar per la reobertura del Casino, després es va aturar. Hi ha uns diners i s'organitza la festa des del Senglar i convida les entitats.

El Sr. Duch trasllada que el tema del pati del Casino es treballa des de dins de l'Ajuntament per saber com s'ha de fer la seva gestió.

La Sra. Amorós demana que això s'expliqui amb concreció.

El Sr. Duch afegeix que per a això s'ha fet un grup de treball.

Comissió d'història

El Sr. Costa comparteix que l'any vinent fa 100 anys que es va inaugurar l'estació i per al 2025 tenen planificat fer una sèrie d'activitats al voltant d'aquest tema.

El Sr. Duch demana saber el dia que es trobaran per afegir-s'hi.

El Sr. Urpina demana que s'arreglin els desperfectes a aquells xicots.

El pla estratègic de Can Llobet

El Sr. Ruíz explica del pla estratègic de Can Llobet que el pla presentat és definitiu i volen comentar coses, demana que es tapi la pista, que es cobreixi la piscina i ampliar horaris d'obertura, no veu ben resolt el tema de l'aparcament, decidir bé la gestió i un bar estable. El març del 2022 va arrencar el pla de Can Llobet per fer una actuació integral, d'això han passat dos anys. No hi ha el pla a la taula per part de l'Ajuntament. Pregunta cap a on s'ha d'anar.

El Sr. Jané afegeix que els veïns van demanar que no els prenguessin el pèl.

El Sr. Ruíz exposa que s'estan passant per davant altres coses, vol parlar primer què passarà amb el manteniment i després cal concretar sinó la gent es retirà de participar.

El Sr. Duch comparteix que ell és el responsable, no s'ha perdut el temps, caldrà corregir algunes coses però hi ha un full de ruta de com serà Can Llobet i no hi ha calendari. Hi ha dues vies paral·leles: el manteniment i les obres més importants. Aquest pla estratègic s'ha impulsat des de Participació amb la participació d'altres serveis. Un cop tancat el document es farà la feina de donar-ho a conèixer a la gent i als regidors i forçar les inversions. S'ha fet bona feina.

El Sr. Urpina pregunta si aquest projecte l'ha fet una empresa externa.

El Sr. Duch informa que ho ha fet una cooperativa d'arquitectes i altres tècnics.

La Sra. Escartin pregunta quant ha costat.

El Sr. Duch declara que té molt de valor el fet de tenir un full estratègic de quines intervencions s'han de fer, no és un projecte executiu; són propostes i després s'aprovarà per projectes i s'executarà.

El Sr. Urpina opina que potser no es fa perquè no hi ha el compromís.

El Sr. Jané es compromet a preguntar què ha costat i s'informarà en el proper consell. A l'agenda hi ha diferents activitats al barri: taller d'onades de cor blau amb poemari de Maria Salgado, el 23.03 al Casino activitat cultural familiar música, 23.03 cicle d'activitats gènere negre, 5.04 concert a l'UREF i sopar de brasa, 5.04 documental sobre Palestina al Socio.

El Sr. Jané tanca la sessió a les 21.15h